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２０２５年「伊勢」と日本スタディプログラム 最終レポート 
 

たった 6 か月前、伊勢神宮についての修士論文を仕上げていた頃には、こんなにも早く実際
に自分の目で論文の対象を見られる機会が訪れるとは夢にも思いませんでした。このプログラムを
通して、多くの尊敬すべき教授や専門家から、最近強く惹かれていたこのテーマに関する講義を受
けることができて、本当に光栄に思っております。 

数年前、交換留学で日本に滞在した際に神道や神社に魅了されましたが、当時はそれらにつ
いて十分な知識がなく、さまざまな祭具や儀式、建築様式のことをあまり理解することができませ
んでした。そのため、学問を深める中で、それらの知識の欠落を埋めたいと強く思うようになりま
した。「伊勢」と日本スタディプログラムはまさにこの目的にぴったりの機会でした。というのも、
私たちは日本で最も聖なる空間である伊勢神宮だけでなく、熊野三山の由緒ある神社を含む、多く
の神社を間近で見ることができたからです。教授陣による毎日の講義は非常に有益で、私たちが参
加した多くのフィールドワークに向けた堅固な基盤となりました。これらのフィールドワークを通
じて、講義で学んだことを実際に目の当たりにするだけでなく、神職の方々とお会いし、さまざま
な質問をすることができました。 

このプログラムのハイライトとして特に印象深かったのは特別参拝です。とりわけ内宮での
特別参拝の印象が強かったです。その際、通常は許されていないご正殿への接近が許可され、天照
大御神に特別にお参りする機会を得ることができました。これは、多くの日本人ですら一生経験で
きないことです。この神宮の壮大さは、外見の美しさにあるのではなく、その建築と周囲の自然と
の調和、そして常に漂う厳かな雰囲気にあります。人間の手による建築と自然の要素が融合するこ
とで生まれるこの神秘的な空気は、実際にその場に立たなければ理解できないものです。 

また、熊野三山への参拝も特筆すべき体験でした。これらの神社は、古代日本人が自然を崇
拝していたことを強く実感させるものです。伊勢神宮とは異なる雰囲気を持ちながらも、岩や樹木、
水、そして太陽に対する畏敬の念と崇敬の心は、まさに神道の本質を象徴しています。プログラム
の前は熊野三山についてほとんど何も知りませんでしたが、実際に訪れてみて、そこで聞いたこと、
見たものすべてに深く感動しました。この地域について、今後の研究でさらに詳しく掘り下げてい
きたいと強く思いました。 

最後に、この素晴らしいプログラムに参加する機会を与えてくださった皇學館大学と伊勢市
に心から感謝申し上げます。期待をはるかに超える待遇を受け、貴重な経験を得ることができまし
た。また、この 3 週間にわたって熱心に指導してくださった教授の方々にも感謝いたします。おそ
らく私たちの質問攻めは大変だったかもしれませんが、丁寧に対応していただきました。このプロ
グラムを通じて、神道の世界、そして伊勢神宮について計り知れない学びが得られました。この知
識と経験は、今後の博士課程での研究、さらにはその後の研究においても大いに役立つことでしょ
う。 
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2025 “Ise” and Study Program Final Report 
 
Пре свега 6 месеци, када сам приводио крају свој мастер рад на тему Великог светилишта у Исеу, 

нисам ни сањао да ћу толико брзо имати прилику да уживо видим све оно о чему сам толико дуго могао 
само да читам из књига. Заиста ми се указала невероватна част да од многих уважених професора и 
стручњака слушам предавања на тему која ме је у последње време врло интензивно привукла. Иако 
сам пре неколико година, током боравка у Јапану преко програма размене, постао опчињен шинтом и 
шинто светилиштима, нисам знао довољно о њима да бих могао да разумем појединости о различитим 
ритуалним предметима, обредима и грађевинама, тако да је у мени остала извесна празнина коју сам 
зажелео да попуним у наставку својих студија. Програм „Исе и Јапан“ био је савршена прилика за ово, 
пошто смо добили могућност да изблиза осмотримо Велико светилиште у Исеу, најважније шинто 
светилиште у Јапану, али и многа друга позната светилишта, као што су она у области Кумано. 
Свакодневна предавања која су нам професори приредили била су врло поучна и информативна и 
послужила су као чврст темељ за многобројне излете, који су нам омогућили да уживо осмотримо све 
о чему смо претходно слушали, али и да се упознамо са свештеницима и поставимо им разноразна 
питања.  

Као врхунац програма издвојио бих специјалне посете светилиштима (tokubetsu sanpai), а 
поготово ону у Унутрашњем светилишту. Тада смо добили прилику да приђемо главној дворани овог 
светилишта више него што је иначе дозвољено, што је нешто што ни многи Јапанци никада не искусе, и 
поклонимо се Великој богињи сунца, Аматерасу. Величанственост овог светилишта није садржана у 
његовом физичком изгледу, који је на први поглед неупечатљив и изразито прост, већ у складу његових 
здања са природом која га окружује и свечаном атмосфером која увек влада у њему. Ова комбинација 
природних творевина са делом човечијих руку ствара заиста магичан осећај који је неопходно лично 
искусити како би се могао разумети.  

Такође бих истакао и посету светилиштима регије Кумано, која на посебан начин дочаравају 
обожавање природе у очима древних Јапанаца. Ова светилишта су доста другачија од оних у Исеу, а 
опет се и код њих осећа исто страхопоштовање и дивљење према стенама, дрвећу, води и сунцу, које 
представља основу шинта. Како нисам знао скоро ништа о овој регији пре одласка тамо, могу рећи да 
сам истински био одушевљен свиме што сам чуо и видео, и да бих свакако желео да се у својим 
истраживањима детаљније посветим овом месту.  

За крај, желео бих да се искрено захвалим Универзитету Когакан и граду Исе, који су ми 
омогућили да учествујем у овом предивном програму, и што су нам пружили третман који је 
превазишао свака очекивања. Такође желим да се захвалим и свим професорима који су нас 
подучавали током ове 3 недеље и брижљиво одговарали на наша, верујем, често заморна питања. Овај 
програм ми је пружио немерљиво вредан увид у свет шинта, али и самог Великог светилишта у Исеу, и 
немам сумње да ће ми многа од тих сазнања и искустава бити од велике користи у будућим 
истраживањима током докторских студија, али и после њих.  

 


